
 
  

 

 

  

Årsmelding 2022 

Molde ungdomsråd   



 
  

 

 

  

 
1. Tro på deg selv 
Vær komfortabel med stemmen din og tro at din stemme og 
mening betyr noe, fordi det gjør det. 
 
2. Få en venn om bord! 
Det er lettere å heve stemmen din når du ikke er alene, så nå 
ut til vennene dine og hev stemmen din sammen. 
 
3. Undersøkelser 
Undersøk ditt lokale område for dine deltakelsesgrupper og 
andre ressurser for politisk deltakelse. Det er greit å be om 
hjelp der du kan finne den. 
 
4. Vær tro mot deg selv 
Ha mot til å være tro mot dine meninger og fortsatt lytte til og 
lære av andre. Det krever mot å innrømme at du tar feil. 
 
5. Praksis 
Øvelse gjør deg bedre! Du trenger ikke å være den perfekte 
talspersonen fra begynnelsen fordi du alltid vil kunne bli 
bedre. Så øv! 
 
6. HA DET GØY! 

 
  



 
  

 

 

  

Om 2022 
Restriksjonar og konsekvensar på grunn av korona gjaldt også starten på 2022, aktivitetar vart 
planlagt, justert, endra, avlyst eller løyst på heilt nye og andre måtar.  
 
Prosjektet «Nordic Ice-Breaker» preget store deler av året, tema for vennskapsbysamlingen for 
ungdom var ungdoms medvirkning og dialog med politikere.  
 
Representant for Molde ungdomsråd møtte på Hovudutval for oppvekst- kultur- og velferd sitt 
møte 13. juni. Representanten fekk orientere hovudutvalet om ungdomsrådet sin uttale til saka 
«fastsetting av Molde kommunes bygg- og baneleie, tilskuddsordninger og salg av tjenester til 
frivillige lag og organisasjoner innen idrett og kultur». Hovudutvalet vedtok uttalen frå 
ungdomsrådet som eit oversendingsforslag. Uttalen er gjengjeve i årsmeldinga.   
 
Ungdomsrådet hadde planlagt for gjennomføring av ungdomskonferanse og val av nytt 
ungdomsråd. Ein viktig del for gjennomføring av dette var å kunne besøke skulane og starte 
rekrutteringsarbeidet. Skulestreiken sette ein stoppar for dette. For å sikre medlemmar i 
ungdomsrådet har engasjerte ungdommar blitt rekruttert utanom den vanlege valordninga.  
 

Om medlemmer og møter 
Medlemmer i ungdomsrådet i 2022: 
 
Gyda Waagbø, leiar 
Ottar August Opsal, nestleiar 
Saga Elisabeth Lövström 
Håvard Viken Lied 
Ingunn Nauste Hamre 
Sebastian Stenerud Johnsen 
Magnus Smørdal  
Ida Louise Øyen Skaar 
Sigrid Solhjell 
 
Molde ungdomsråd hadde 3 ordinære møter i 2021.  

Møte i juni vart gjennomført på «Klubben» i Fannestrandsvegen. 
Møte i november vart starta med besøk på Bergmo ungdomsskole og Kviltorp barneskole.  
 

Orienteringssaker: 
«Utfor» - eit formidlingsprosjekt ved Molde bibliotek 
Orientering om klima- og energiplan 
 



 
  

 

 

  

Referatsaker: 
Invitasjon til samling om ungdoms ytringsfrihet – Stop hatprat 
Møteinnkalling og informasjon om Ungdommens fylkesting 2022 
 

Saker til handsaming: 
UKM 2022 
Fastsetting av Molde kommunes bygg- og baneleie, tilskuddsordninger og salg av tjenester til 
frivillige lag og organisasjoner innen idrett og kultur  
Tilskudd til kulturformål 2022 
Årsmelding Molde ungdomsråd 2022 
Budsjett 2023 og økonomiplan 2024-2026 for Molde kommune 
Kvalitetsmelding for grunnskulen i Molde 
17. mai 2023 - Oppnemning av representant frå Molde ungdomsråd til komiteen 
 

Uttale frå ungdomsrådet: 
Molde ungdomsråd har uttalt seg spesielt i to saker i 2022: 
 

• Uttale til «Fastsetting av Molde kommunes bygg- og baneleie, tilskuddsordninger og 
sal av tjenester til frivillige lag og organisasjoner innen idrett og kultur»: 

 
For Molde ungdomsråd er dette en kompleks sak. Vi oppfordrer til at prisnivået på leie av 
idrettshaller holdes på et lavt nivå for barn, unge og studenter.  
 
Molde ungdomsråd ser at det ikke finnes noe gratistilbud for barn og unge til å drive med 
uorganisert fysisk aktivitet innendørs i kommunen sine idrettsanlegg (sett bort fra Nessethallen). 
Dette er problematisk da mange ungdommer slutter på organisert idrett i 15-årsalderen, og det 
gjør det vanskelig for de som står utenfor den organiserte idretten å drive med fysisk aktivitet på 
fritiden.  
 
Molde ungdomsråd foreslår at Molde kommune oppretter et innendørs (i kommunale idrettshaller) 
lavterskeltilbud for ungdom, for å sikre god folkehelse og for at alle skal kunne drive med fysisk 
aktivitet, uavhengig av økonomi. Et slikt gratistilbud må være tilpasset ungdom og markedsført 
godt. 
 

• Uttale til Budsjett 2023 og økonomiplan 2024-2026: 
Molde Ungdomsråd ser på forslaget til budsjett 2023 og økonomiplan 2023-2026 og har stor 
forståelse for utfordringene. Molde ungdomsråd velger å kommentere: 
 
Investeringsbudsjettet 
I uttale til budsjettet for 2022 sa vi at det var for lenge å vente til 2025 med utbygging av 
garderobebyggene på Lubbenes ved kunstgressbanen. Nå er det foreslått å utsette dette til 2027. 
På bakgrunn av befaring på Bergmo ungdomsskole og Kviltorp barneskole med orientering om 



 
  

 

 

  

gymsalene og planene for nybygg, har vi dannet noen meninger om disse planene. Vi støtter 
forslaget om å ha prioritere frem utbyggingen av garderobeanlegg på Lubbenes. Det er nødvendig 
å holde dette som en høy prioritet, det vil ha stor betydning for Bergmo ungdomsskole sine 
utfordringer. Videre har vi et ønske om at kroppsøvingarealet på Kviltorp fremskyndes. Etter 
befaring på disse anleggene, anser vi en fremskynding av utbyggingen er nødvendig ettersom 
dette omhandler mange barn og ungdoms kvalitet på deres opplæring og helse. 
 
Prioritering av informasjon til ungdom 
Molde Ungdomsråd har tidligere uttalt seg til helse- og omsorgsplanen, der vi ønsket at arbeidet 
med informasjon om helsetjenestetilbudet for ungdom forbedres. Selv om dette har vært et tema 
før, har vi ikke sett en betydelig og fremstående endring. Vi opplever fortsatt at mange ikke er 
kjent med tilbud som helsetjeneste for ungdom, rustjenesten og tilbud for psykisk helse. Dette ser 
vi på som svært problematisk. 
 
Vi ber om at helsetilbud for barn og ungdom blir bedre informert om fra tidlig alder med en 
forståelig og konkret formulering. Informasjonen bør være enkel men informerende nok, slik at den 
er tilgjengelig for ungdom av alle aldre. Vi synes det er svært viktig at det er god kommunikasjon 
mellom ungdom og kommunen, og at ungdom blir tatt med i utviklingen og formingen av 
informasjonen som utgis. 
 
Skjerming av tilbud til ungdom 
Vi gjentar at vi håper dere klarer å løse utfordringene, helst uten kutt i tilbud vi har tidligere bedt 
om å skjermes. Helsestasjonen for ungdom, tilbud som “Klubben”, “Grotta” og “Tomrommet” bør 
fortsatt skjermes. 
 

Andre møter og aktivitetar: 
I tillegg til vanlege møter får ungdomsrådet høve til å engasjere seg og delta i eit mangfald av 
aktivitetar.  
 

Januar 
Møte med fagleder Oppvekst-, kultur- og velferd Siv Janne Håseth Eik om prioritering av midlar, 
nasjonal tilskotsordning for inkludering av barn og unge.  
 

Februar 
Planleggingsmøte for «Nordic Ice Breaker», digitalt møte.  
Møte to heile dagar, digitalt, for konkretisering av program for «Nordic Ice Breaker». 
Workshop som grunnlag til boligpolitisk handlingsplan. 
 

April 
Miniseminar om «bærekraftig stedsutvikling og fremtidens innbyggerdialog». 
 



 
  

 

 

  

August 
Reise til Mikkeli for å delta på vennskapsbysamarbeidet sin samling for ungdom, mandag til og 
med fredag. Deltaking på «Nordic Ice Breaker». 
 

September 
To av deltakarane på «Nordic Ice Breaker» hadde møte med ordføraren for å formidle sine 
erfaringar med deltaking på vennskapsbysamarbeidet.  
 

Oktober 
Deltaking på workshop om «Fremtidens Lundavang». Representant frå ungdomsrådet ønska 
velkommen til workshopen.  
Besøk på Molde bibliotek for å få informasjon om formidlingsprosjekt til ungdom. Oppfølging etter 
orientering på møte i juni. 
Deltaking på workshop om Klima- og energiplan. Workshopen ga omtale på NRK sine 
nyheitssendingar og representant frå ungdomsrådet vart intervjua om korleis det var å delta.  
 

November 
Molde kommune var representert med i ein deltakar på Møre og Romsdal fylke sitt «ungdommens 
fylkesting». Representanten vart vald til vara for Møre og Romsdal sitt ungdomspanel.  
 

Engasjement i råd, utval og liknande.  
Ungdomsrådet er utfordra til å delta i ulike råd og utval og har hatt representantar i: 

• Frivilligsentralen Molde sitt brukarutval 

• 17. mai-komiteen 

• Referansegruppe for «temaplan for idrett og fysisk aktivitet 2022-2026»  
 

Workshop boligpolitisk handlingsplan – oppsummering 
I februar vart det gjennomført ein workshop med bakgrunn i arbeidet med boligpolitisk 
handlingsplan. Resultatet er oppsummert i eigen rapport: 
 
«Workshop medlemmene i Molde ungdomsråd – to arbeidsgrupper med felles oppsummering: 
Innledningsvis gir medlemmene i ungdomsrådet uttrykk for at de i all vesentlighet synes Molde 
kommune er en god kommune å vokse opp og leve i. Det er lagt godt til rette for idrett og kultur, 
og utvalget av butikker i sentrum og på kjøpesenter, er bra. Grøntområder og uteområder er også 
bra, men forbedringspotensialet finnes, spesielt innen kollektivtrafikk. 
 
Hva legger dere ungdommer i uttrykket «en god bolig»? 
• En god bolig er funksjonell, ren, godt inneklima, og gir mulighet for personlig 

utforming/preg. 
• Den må ha nok plass, og den må være universelt utformet. 
• En må ha mulighet for å lage mat, rekreasjonsareal og kontormulighet. 



 
  

 

 

  

• Boligen må være bærekraftig i et miljøperspektiv, og energieffektiv. 
 
Hva kjennetegner «et godt og trygt bomiljø»? 
• I et godt og trygt bomiljø har en koselige naboer, det skal være rusfritt, lite trafikk, gode 

kollektive transportmuligheter og godt tilrettelagt for sykling, og det må være godt opplyst 
om kvelden og natten. I tillegg må det være lite kriminalitet, med kort vei for politi og 
ambulanse, og miljøet må være slik at en ikke blir dratt inn i dårlige ungdomsmiljø. 

• Barn bør få vokse opp i områder der de treffer flere barn på sin egen alder, slik at de blir 
godt sosialisert. Nærhet til fritidsaktiviteter. 

• Gode utemuligheter, skjermet fra bilveg og støy. 
• Universell tilrettelegging. 
 
Hva er de 3-5 viktigste utfordringene for ungdommer og unge voksne i forhold til temaet bolig? 
• Det er dyrt å kjøpe, og mange unge har ikke råd til det.  
• På utleiemarkedet finnes svært mange useriøse utleier som leier ut hybler og leiligheter av 

dårlig standard, og hvor leiekontraktene ikke er i henhold til husleieloven.  
• Unge vet ikke hva de skal se etter når de skal finne seg bolig, og de mangler erfaring. 

Derfor er det mange unge som blir lurt. Det er ønskelig med mer bistand i prosessen med å 
finne en egnet bolig, og informasjonen/opplæringen er for dårlig (eller ikke-eksisterende). 

• Mange unge opplever at det er vanskelig å finne en bolig som passer for dem. 
• Det er også vanskelig for barnefamilier og ungdomsfamilier. (En mente at det var vanskelig 

med barn og ungdom i samme bo-miljø.) 
• Bedre økonomiske støtteordninger til borteboende skoleelever. 
 
Råd til kommunen: 
• Sørg for flere sosiale «møteplasser», både innendørs og utendørs.  
• Sørg for bedre kollektive transportløsninger. 
• Ungdomsklubb(er) er viktig i et godt bo-miljø. 
• Ta initiativ til samkjøringsløsninger. 
• Gode bomiljø betinger også at det er variasjon i alder blant beboerne – dvs. det er viktig å 

unngå for stor konsentrasjon av en aldergruppe som dominerer i et bomiljø. Aktivitetstilbud 
og offentlige tilbud ellers, bør der for favne alle aldersgrupper.  

• I nye bo-miljø-prosjekter bør det også legges til rette for noe næringslokaler/kontorlokaler, 
slik at det skal være mulig å arbeide i nærheten av der man bor. 

• Kommunen bør bygge kommunale hybelbygg til ungdommer som går på videregående 
skole. 

• Koselige naboer.» 
 

Prosjektet «Nordic Ice Breaker» 
Vennskapsbyprosjektet «Nordic Ice-Breaker» starta i juni 2019, vart tildelt 30.590 Euro frå 
Erasmus+ i mai 2020 og vart endeleg gjennomført i 2022. Ungdom frå vennskapsbyane Molde, 
Mikkeli, Borås og Vejle møttest i Mikkeli i 5 dagar og tema for prosjektet var ungdom sin 
medverknad og dialog med politikarar og samfunnet elles.  



 
  

 

 

  

 
Det var aktivitet i prosjektet frå nyåret til september. Det vanlege er at nokre av ungdommane som 
skal delta, reiser til vertskapsbyen Mikkeli for å gjennomføre eit planleggingsmøte. Covid-
reiserestriksjonar førte til at dette besøket vart erstatta av eit teams-møte ein ettermiddag og ei 
dagssamling digitalt. Denne samlinga vart gjennomført mellom anna med bruk av Smart-studio i 
Rådhuset og bruk av møterom like ved.  
 
Gjennomføringa i august hadde mange programpostar. Ein dag var det ei samling i 
kommunestyresalen i Mikkeli, tema var «How to improve youth-participation in municipal decicion-
making?». Her møtte ungdommane politikarar i Mikkkeli kommune til samtalar og ein avsluttande 
debatt. Siste dagen vart det gjennomført eit Pop-up event på torget i byen med temaet «What’s 
fucked up». Det vart også laga ein guide «How to make your voice heard», gode tips til ungdom 
som vil engasjere seg.  
 
To av deltakarane møtte ordføraren for å formidle si erfaring med å delta på prosjektet. 
 

Molde ungdomsråd på Instagram 
 
 
«I sommer var vi i Finland, med ungdommer fra Vejle, Borås og 
Mikkeli. Det var en super tur, hvor vi ble kjent med masse engasjerte 
ungdommer og lærte mye!» 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

Ungehuset Værket på Instagram 
 
«I Mikkeli, Finland, har 29 unge fra hele Norden i dag 

trænet #demokratifitness 💪 Vi trænede 

uenighedsmusklen og mobilseringsmusklen - een ting var 

vi dog enige om: @demokratifitness er genialt! 🔥🙌 

#voresværket #ungekultur #demokrati #nordicicebreaker» 
 
  



 
  

 

 

  

Ung i Borås på Instagram 
 

 
«Under vecka 31 har nio unga Boråsare spenderat fem härliga dagar i 
den finska staden Mikkeli. Vi har deltagit i ett erasmus+ projekt som 
kallas för Nordic Icebreaker, där ungdomar från Finland, Danmark, 
Sverige och Norge tillsammans har jobbat med att öka ungas 
inflytande. Vi har bland annat besökt museum, startat en dialog med 
Mikkelis politiker, planerat ett ungdomslett event och fått nya, bredare 
perspektiv på hur vi kan påverka i samhället. En helt fantastisk vecka 
helt enkelt (:» 
 

 

Nuortenmikkeli på Instagram 
 
«Last week 1.-5.8.2022 Mikkeli youth services arranged the 
Erasmus+ project Nordic Ice-breaker, where youth from Mikkeli, 
Molde, Borås and Vejle got together in Mikkeli to work with youth 
participation. 
 
The youth took part in participation workshops and met the 
politicians in Mikkeli to discuss how to improve youth 
participation in municipal decision making. The week was 

amazing and the youth were so involved and active during the whole week. 
 
The youth also made their own assignment where they created an outdoor living room in the 
Mikkeli market place to meet people and talk about what´s f*cked up in the world. 
 
A big thank you to all the youth and the projects partners Borås, Vejle, Molde and of course 
Erasmus+.» 
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